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TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Kõrveküla           12.10.2022  

 

 

 

Aeg: 12.10.2022, algus kell 16.00, lõpp kell 17.15. 

 

Koosolekut juhatas: hariduskomisjoni aseesimees Andres Kuusik. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Andres Kuusik, Laura Tamme, Piret Siivelt, 

Tea Pendla, Anneli Kumar ja Agu Laas. 

Puudus: Janek Hoffmann. 

Külalised: vallasekretär Eve Kallas ja arendusosakonna juhataja Tarmo Raudsepp. 

 

Päevakord: 

1. Tartu Vallavolikogu 15.12.2021 määruse nr 15 „Tartu valla lasteaedades vanemate poolt 

kaetava osa määra kehtestamine ning tasumise kord“ muutmine; 

2. Tabivere Lasteaia nime muutmine; 

3. Tabivere Lasteaia põhimääruse muutmine  

4. Tartu valla avatud ja kaasava valitsemise tegevuskava arutelu; 

5. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Tartu Vallavolikogu 15.12.2021 määruse nr 15 „Tartu valla lasteaedades vanemate poolt 

kaetava osa määra kehtestamine ning tasumise kord“ muutmine 

Määruse eelnõuga soovitakse muuta kahte punkti Tartu Vallavolikogu käesoleval ajal kehtiva 

määruses „Tartu valla lasteaedades vanemate poolt kaetava osa määra kehtestamine ning tasumise 

kord“:  

• § 4 lg 1 kohaselt arvestatakse kohatasu aastas kaheteistkümne kuu eest, v.a Laeva Lasteaed, 

kus kohatasu arvestatakse aastas üheteistkümne kuu eest. Kohatasu arvestamine algab 

lapse lasteaia nimekirja arvamise kuu esimesest päevast ning lõpeb sealt välja arvamise 

kuu viimase päevaga.  

 

Põhjenduses tõi vallasekretär välja, et nimetatud säte on mitmeti mõistetav. Põhjusel et 

uuest õppeaastast (s.o augustist-septembrist) tegevust alustavate rühmade 

komplekteerimise esimene ring tehakse juba märtsikuus, võib tõusetuda küsimus, et kas 

kohatasu tuleb hakata tasuma alates sellest kuust, mil sai selgeks, et laps saab sügisest tulla 

lasteaeda. Samuti võib osa lapsi tulla lasteaeda mitte õppeaasta algusest, vaid mingi aeg 

hiljem. Muudatusettepaneku kohaselt tekib uues rühmas kohatasu maksmise kohustus 

rühma tegevuse alguspäevast. Lasteaiakoha saamisel tegutsevasse rühma algab kohatasu 

arvestamine koha kasutamise alguspäevast.   
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• Määruse käesoleval ajal kehtiva § 4 lg 4 kohaselt on vanem kohustatud tasuma kohatasu 

14 päeva eest, kui laps arvatakse lasteaia nimekirjast välja kalendrikuu jooksul mistahes 

põhjusel.   

 

Kohatasu arvutamise kalendrikuuga seostamisele ei ole põhjendust, seda enam, et kehtiva 

sõnastuse kohaselt tuleb 14 päeva tasu maksta ka siis, kui kuu vahetub. Põhjusel et lasteaed 

saaks astuda samme vabaneva koha täitmiseks ning sellega minimeerida laekumata jäävat 

kohatasu, on otstarbekas, kui lapsevanem teatab lapse lahkumisest ette vähemalt 14 päeva. 

Nimetatud tähtaja järgimata jätmisel tuleb puudu jäävate päevade eest tasuda kohatasu. 

Reeglina on lapsevanematel pikemat aega kui kaks nädalat ette teada vajadus lõpetada 

lasteaiakoha kasutamine.   

 

Vallasekretäri osalusel toimus arutelu esimese punkti üle, kus oli sõnastuses erandina välja toodud 

Laeva lasteaed. Arutleti, et selliste nimeliste erandite välja toomine määruses ei ole mõistlik ja 

tekst võiks olla üldistavam, mis ühelt poolt määratleb ära, et reeglina, toimub lasteaia koha tasu 

arvestus 12 kuu lõikes, kuid erandid on võimalikud ja need määratakse vajadusel vallavalitsuse 

korraldusega.  

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud koos parandusega esimeses punktis, kus Määruse § 4 lg 

1 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt: Kohatasu arvestatakse reeglina kaheteistkümne kuu eest. 

Kohatasu võib arvestada vähemate kuude eest vallavalitsuse korralduse alusel. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

2. Tabivere Lasteaia nime muutmine 

3. Tabivere Lasteaia põhimääruse muutmine  

Eelnõu vastuvõtmine annab aluse muuta Tabivere Lasteaia nime, sätestades uueks nimeks 

Tabivere Lasteaed Rõõmula. Taotluse nime muutmiseks esitas lasteaia direktor. Põhjenduses 

märgitakse, et soov panna lasteaiale nimi on ajendatud sellest, et lasteaial täitub 40 tegevusaastat. 

Hetkel lasteaial otsene nimi puudub. Nime määramine annab ka selgema visiooni uue arengukava 

koostamisele ning aluse sümboolika uuendamisele.  

Põhimääruse muutmine on vajalik Tartu Vallavalitsuse hallatava asutuse Tabivere Lasteaia 

põhimääruse kooskõlla viimiseks seoses lasteaia nime muutmisega.   

 

Komisjoni ettepanek: Toetada mõlemat eelnõud etteantud kujul. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

4. Tartu valla avatud ja kaasava valitsemise tegevuskava arutelu 

Kuulati arendusosakonna juhataja ülevaadet projektist, mille tulemusena Tartu valla avatud ja 

kaasava valitsemise tegevuskava on loodud. Arutleti selle üle, kas ja kuidas on tulevikus võimalik 

valla haritusasutusi kasutada nii noorte kui lastevanemate kaasamiseks valla arendamisse ja 

juhtimisse. 

 

Komisjon võttis info teadmiseks.   

 

5. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu 

5.1 Andres Kuusik tutvustas plaani kutsuda uuesti kokku hariduse töörühm. Kuna koolidelt saadud 

tagasisidest koorus välja kaks teemat: kuidas leida valla haridusasutustesse õpetajaid ja töötajaid; 

ning kaasava hariduse rakendamine, siis hariduskomisjoni esimees Janek Hoffmann on võtnud 

ühendust kaasava hariduse eksperdi Diana Nõlvakuga, Selle tulemusena on ettepanek teha 

hariduse töörühma koosolek 23. novembril ühiselt nii koolide kui lasteaedade ja huvikoolidega, 
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kus Diana Nõlvak saaks tulla kaasava hariduse teemal rääkima ja arutelu juhtima. Info võeti 

teadmiseks ja soovitati alguskellaajaks 15.00. 

 

5.2 Arendusosakonna juhatajal paluti kommenteerida valla volikogule saabunud kirja Kuusisoo 

tööstuspargi müraprobleemi kohta. Tarmo Raudsepp avas probleemi tausta. Info võeti teadmiseks. 

 

5.3 Piret Siivelt küsis tagasisidet valla haridustöötajate tunnustamise kohta. Tarmo Raudsepp andis 

komisjoni liikmena ülevaate laekunud tunnustamise ettepanekutest ja komisjoni tööst üldisemalt. 

Üldise arutelu käigus leiti, et on väga positiivne, et selline sündmus aset leidis, kuid toodi välja ka 

2 õppimiskohta, mida järgmisel aastal saaks paremini läbi mõelda: 

a) Kommunikatsioon: kuigi valla kommunikatsioonitegevusele ei saa midagi ette 

heita – teavitust tehti piisavalt ja mõistlikes kanalites – siis ikkagi jäi see info 

osadel valla haridusasutuste juhtidel märkamata ja samuti ei jõudnud see siiski 

kõikide sihtgruppideni nii, et oleks kaasa toonud rohkemate 

auhinnakandidaatide esitamist erinevates kategooriates. See võib olla esimese 

korra probleem, kuid kogemus tasub meeles pidada ja järgmisel aastal mõelda, 

kas saab kommunikatsiooniplaanis midagi muuta. 

b) Ürituse formaat: järgmisel aastal tasub paremini läbi mõelda, kuidas saab lisaks 

laureaatidele esile tõsta ka nomineerituid. 

 

 

 

 

/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Andres Kuusik       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni aseesimees     Protokollija 


